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Assumpte 

 

Acta de la reunió del Consell Escolar  

Lloc Escola Pau Casals. 

Carrer Providència 132-142. 

Data i hora 8 de novembre de 2018 a les 18:30 hores. 

Hi assisteixen Cognom i nom Referent 

Botet, Ramon 

 

Representant entitats (Orfeó 

Gracienc)  

Arturo Carrasco Conseller Ciutadans 

(substitueix en Jordi Bea) 

Clemente, Berta Consellera PDCAT 

Cuquerella, Marta Secretària del Consell Escolar 

Domènech, Antoni Inspecció 

Duñach, Marta Consellera d’Educació 

Jiménez, Emmanuel Representant alumnat (Institut 

Secretari Coloma) 

Lacasta, Alberto Conseller PSC 

Medrano, Carles Representant pares-mares 

(AMPA Institut La Sedeta) 

Mesonero, M. Jesús Representant professorat 

(USTEC) 

Montaña, Blanca Departament d’Ensenyament-

Equip Assessorament 

Pedagògic 

Pascual Teresa Representant PAS (Escola 

Pau Casals) 

Pi, Núria Consellera ERC 

Pijoan, Xavier Representant professorat 

(Escola Nou Patufet) 



 
 
 

Redon, Carme Coordinadora Territorial. 

Consorci d’Educació 

Santin, M. Fe Representant direccions 

(Escola Pau Casals) 

Serra, Quim Conseller CUP 

Sesé, Mercè Representant professorat 

(CCOO) 

Solanich, Gemma Representant Coordinadora 

AMPA 

Sole, Núria Departament d’Ensenyament-

Centre Recursos Pedagògics 

Such, Joan Representant titulars (La 

Salle) 

S’excusen  

 Estévez, Núria 

 

Representant pares-mares 

(Jesuïtes Gràcia-Col·legi 

Kostka) 

Dòria, Eulàlia Colles de Cultura 

Garcia del Muro, Montse Representant pares-mares 
(Col·legi  Sant Josep 

López, Sílvia Representant professorat 

(Col.legi Claret) 

Medrano, Marta Representant titulars (Reina 

Elisenda) 

Raya, Josep M. Representant Ajuntament 

(Director de Serveis a les 

Persones i al Territori) 

No assisteixen  

 Bea, Jordi Conseller Ciutadans 

Buch, Marta Representant pares-mares 
(Reina Elisenda) 

Darnell, Maria  Representant pares-mares 
(Escola Rius i Taulet) 



 
 
 

 

 

 

 

Documentació lliurada: 
 

-Presentació del Consorci d’Educació: “Consell escolar. Inici de curs 2018-2019. 8 de novembre de 2018” 

-Presentació del Consell Escolar de Barcelona: “Consell Escolar de Barcelona: “Novetats normatives i 
calendari eleccions” 

-Carta de l’alcaldessa per a la renovació del Consell Escolar 

-Fitxa per a la protecció de dades. 

 

Daura, Carme Representant pares-mares 

(Col·legi  Sant Josep) 

Hueso, Joan Representant titulars (Escola 

Vedruna) 

Herrero, Margarita Representant PAS (UGT) 

Jiménez, Núria Representant professorat 

USOC 

Jiménez, Víctor Representant PAS (USOC) 

Martin, Mònica Representant pares-mares 

(AMPA La Sedeta) 

Moscato, Gregorio Representant alumnat (Institut 

Vila de Gràcia) 

Peña, Albert Representant pares-mares 

(Escola Montseny) 

Planes, Rosa Representant direccions (EBM 

Sant Medir) 

Ponce, Gregori Representant titulars (Escola 

Sant Josep Carmelites) 

Raposo, Miguel Conseller PP 

Soro, Robert Conseller portaveu BComú 

Targarona, Carme 

 

Referent PAS (Escola Jesuïtes 

Gràcia-Col.legi Kostka) 

Vicens, Xavier Representant professorat 

(CCOO) 



 
 
 

 

 

 

Ordre del dia 
 

1-Benvinguda 

2-Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 

3-Consell Escolar de Districte: 

• Informació de la composició del Consell Escolar de Districte segons el nou Reglament de 
Constitució. 

• Informació eleccions al Consell. 

4-Dades definitives de  matriculació i altres informacions del Consorci d’Educació. 

5-Informacions diverses. 

6-Torn obert de paraules 

 

 

1-Benvinguda 
 

La consellera d’educació, Sra. Marta Duñach, dóna la benvinguda als membres del Consell Escolar i 
presenta al Sr. Albert Pérez, secretari del Consell Escolar de Barcelona convidat en aquesta sessió per a 
informar del nou Reglament de Constitució i del procés d’eleccions. 

 

 

2-Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 

Es procedeix a l’aprovació de l’acta de la sessió anterior a la que no s’ha presentat cap esmena. 

S’aprova per unanimitat. 

 

3-Consell Escolar de Districte: 
• Informació de la composició del Consell Escolar de Districte segons el nou Reglament 

de Constitució. 
• Informació eleccions al Consell. 

 
 

El Sr. Albert Pérez fa una presentació sobre les Novetats normatives del Consell Escolar segons els nous 
reglaments i sobre el procés d’eleccions  

Les novetats normatives més significatives son: 

• Canvis en el nombre de representants provinents del CEC. 
• Incorporació de 2 entitats de lleure educatiu. 
• Incorporació d’un representant de cada universitat present en el districte (en el cas que hi hagi 

universitat) 

Sobre les eleccions: 

• Avançament de les eleccions al CEMD degut a les eleccions municipals del mes maig. 



 
 
 

• Votació electrònica al CEMD. S’hi està treballant perquè es pugui dur a terme a partir de la 
Plataforma Decidim Barcelona. 

• Calendari: 
Eleccions CEC: setembre-desembre 2018 
Renovació CEMD:Gener-febrer 2019. Entre 19 de febrer i 8 de març, constitució nous consells. 
Renovació CEMB:Març-abril 2019. El 2 de maig constitució CEMB. 

 

4- Dades definitives de matriculació i altres informacions del Consorci d’Educació 

 

La Sra. Carme Redon, coordinadora territorial de Consorci d’Educació, presenta les dades actualitzades 
del curs 2018-2019. 

 

A destacar: 
 

• Augment d' alumnat (primària i ESO) i  lleu descens de P3. 
• Assignació del centre escollit en primera opció:  Accés el 99% de les famílies. 

Les que no hi han pogut accedir se’ls ofereix un centre proper o, en el cas de Gràcia, aquest curs 
s’ha augmentat la ratio als centres públics, en algun concertat i s’ha reobert un grup que s’havia 
tancat. 

• La zona de Vila de Gràcia i El Camp d’en Grassot i Gràcia Nova és on hi ha més demanda. 
• Es constata que a secundària es perden alumnes de la pública cap a la concertada. 
• S’incrementa l’alumnat de NEE del tipus B (situació socioeconòmica desafavorida). 
• Suport a l’acció inclusiva:  El districte de Gràcia és dels que més s’ha vist afectat (disminució en el 

suport). S’està estudiant com s’han fet les adjudicacions poder corregir-ho de cara al curs vinent. 
• El monitoratge de suport assignat a l’alumnat de NEE és per infants amb mobilitat reduïda, no per 

alumnes amb problemàtiques conductuals ,si al darrera no hi ha un trastorn. 
• Millora distribució alumnat NEE de P3: Aquest curs ha baixat una mica l’assignació a l’escola  

pública i s’ha incrementat (poc) a la concertada. 
• L’adjudicació de llocs específics en perfils professionals ha ajudat a consolidar projectes, 

bàsicament a primària. A secundària s’hi està treballant. 

 

Altres temes que s’han tractat: 
L’Estudi  sobre planificació (quantitat de grups i on ubicar-los en l’umbral del 2026) és “un estudi”que s’està 
elaborant i per tant, no està pensat per a ser treballat des d’una vessant “participativa”   

-Sobre el Decret de menjador encara no se’n té informació. No està disponible encara per a informació 
pública. 

-Els estudis pots obligatoris no es planifiquen a nivell de districte sinó a nivell de ciutat (formació 
professional, règim especial,...). 

-Encara no es pot concretar quin serà el solar on s’ubicarà l’Escola Teixidores de Gràcia. S’hi està treballant 
però no es pot donar informació fins que aquesta no sigui totalment segura.  

 

 

5-Informacions diverses 
 

La Sra. Marta Duñach informa de projectes i activitats programades pel 2018-2019: 

 
• Pla Educatiu de Vallcarca, Penitents i El Coll: El curs passat ja es va informar que s’havia 

iniciat aquest pla. Aquest curs s’està duent a terme la planificació prevista. 



 
 
 

S’han organitzat reunions parcials amb els implicats: direccions escoles, direccions 
bressols, ampas, i entitats. Amb representants de tots aquests grups s’ha constituït el Grup 
Impulsor del Projecte Educatiu de Barri (GIPEB). 
El GIPEB validarà unes jornades inicials que seran el gener/febrer on es donarà a conèixer 
el mapa de visions (diagnòstic inicial) que ara s’està elaborant amb aportacions d’escoles, 
alumnat i entitats. A les jornades s’analitzarà el diagnòstic i es començarà a treballar en 
possibles propostes. 
 

Activitats que continuen 
 

• Teatre: Participació dels centres educatius en la celebració del Dia Internacional del Teatre. 
Aquest curs participaran Institut La Sedeta, Institut Vila de Gràcia, Gravi i Vedruna. Es 
treballarà a partir de textos de Joan Brossa atès que es celebra el seu centenari. 
 

• Col·laboració del Districte amb el Centre de Recursos Pedagògics (CRP) en les 
següents activitats: Jocs Florals, Juga amb Gràcia, Fòrum Treballs de Recerca, Congrés de 
Ciència i activitats al Park Güell. 
 

• Col·laboració del Districte amb les biblioteques en la confecció de bibliomaletes amb 
material de lectura per a les escoles. És l’únic districte que ho fa. 

 
• Xarxa 0-3: El grup de treball està preparant un tríptic on es presenten tot els serveis que té 

el districte per a la petita infància i on hi consten tots els contactes per a poder accedir-hi. 
 

Activitats noves  
 

• Coeducació: Aquest curs s’ha endegat un programa de coeducació en el que hi participen 
tres centres: Escola Patronat Domènech, Escola Reina Violant i Escola Montseny. Es farà 
assessorament a professorat i pares i tallers amb l’alumnat.  
Per altra banda s’han organitzat unes conferències divulgatives en col·laboració amb pares i 
mares. La primera que s’ha dut a terme ha estat un èxit de participació. Se us va fer arribar 
la programació. 
 

• Jornada mediambiental: Presentació de diverses experiències sobre qualitat de l’aire 
realitzades per les escoles Baldiri Reixac, Sagrada Família i Vedruna. Hi assistiran el 
Departament de Qualitat Ambiental i representants d’Escoles+sostenibles. 
 

• Centenari Escola Farigola: L’Escola Farigola celebra, el dia 17 de novembre, el centenari 
de la col·locació de la primera pedra per a construir l’Escola. Estan programades activitats 
durant tot el dia. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 

 

5-Torn de paraules 

 

Marta Duñach 
Esta prevista la licitació del projecte de l’Institut Vallcarca pel mes de desembre. Amb aquesta darrera 
actuació es dona per finalitzada la feina Municipal en aquest procés. 

 

Carles Medrano 
La coordinadora d’AMPAS demana al Consorci d’Educació que es faci un estudi sobre un pla de ventilació a 
les escoles. 

 
Carme Redon 
Els plans de ventilació estan previstos a totes les noves construccions. 

A la resta de centres, i sempre i quan l’escola faci una sol·licitud, es fa un estudi de la situació i es duen a 
terme petites intervencions. 

 
Carles Medrano 
El mobiliari dels instituts (taules i cadires) tenen les mateixes mesures que el de les escoles de primària. Es 
proposa que el material que estigui en bones condicions, passi a les escoles i s’adquireixi material amb les 
mesures adequades pels instituts. 

 

Carme Redon 
S’ha fet un nou catàleg en el que s’han canviat totes les mesures del mobiliari escolar i que s’adapta a les 
noves necessitats. 

Els centres podran anar renovant el seu mobiliari d’acord amb aquest catàleg. 

 
Gemma Solanich 
Informacions de la coordinadora de l’IES Vallcarca 

• Es va acordar, amb el Sr. Pere Massó, fer un seguiment del disseny del projecte de l’Institut Vallcarca 
i es vol que aquest compromís continuï. 
 

• No s’entén que hi hagi tanta diferència entre la licitació del projecte i l’inici. 
 
• La coordinadora ha previst mobilitzacions i concentracions per agilitzar  assegurar el procés. 

 
Carme Redon 

S’ha fet arribar una possible calendarització de tot el procés. En general, els terminis que estan marcats 
responen al seguit de fases, que poden ser més o menys llargues per cadascun dels processos des de la 
licitació del projecte  fins l’execució del projecte.  

 

Finalitza la sessió a les 20:30 hores. 


